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Milí spoluobčania,

 do rúk sa Vám dostáva ďalšie číslo našich obecných no-
vín. Tento rok sa v našej obci uskutočnili naplánované akcie, 
aj keď niektoré museli byť zrušené, nie našou vinou, ale pre 
pandemickú situáciu ovplyvnenú koronavírusom COVID-19.
V tomto čísle nájdete zhrnutie našej práce za celý rok 2021, plá-
ny do roku 2022, správy z kultúrnych  a spoločenských činností, 
činnosť obecného úradu a ďalšie užitočné informácie.

 V súčasnosti nielen v našej obci, ale aj v celej Sloven-
skej republike prebieha zložitý proces transformácie ekonomiky 
a spoločnosti. Našim hlavným zámerom tohto procesu je zlep-
šovať kvalitu života občanov a sociálnu súdržnosť obce, najmä 
vytvoriť podmienky pre ekonomický rozvoj a tvorbu pracov-
ných príležitostí, presadzovať koncept trvalo udržiavaného roz-
voja tak, aby sa naša obec stala plnohodnotnou.

 Mojou veľkou prioritou je vytvárať v obci príjemné  
prostredie pre život občanov. Prostredie a okolie obce je na to 
predurčené.  

 Verím, že oceníte prínos týchto novín najmä z hľadiska 
informovania občanov, ale i rozvoja kultúry a komunikácie.

 Touto cestou by som sa rád poďakoval Vám našim obe-
tavým občanom, zamestnancom OcÚ, poslancom obecného 
zastupiteľstva, kontrolórovi obce, členom komisií pri obecnom 
zastupiteľstve, riaditeľke základnej školy a materskej školy, uči-
teľom i všetkým nepedagogickým zamestnancom, Farskému 
úradu Lietava, DHZ Lietavská Svinná, DHZ Babkov, lesným 
spoločenstvám, podnikateľom, firmám,  no proste všetkým za-
interesovaným, ktorí i v tejto neľahkej dobe pomáhali obci a 
prispeli akýmkoľvek spôsobom k jej rozvoju.

 Taktiež Vám želám, aby ste mali hlavne pevné zdravie, 
aby ste boli veselí a šťastní, aby ste netrpeli núdzou a mali všet-
ko potrebné pre pokojný život. Nech sa Vám plnia želania a 
plány, nech si vieme odovzdávať po celý rok dostatok lásky a 
porozumenia  a mať ho kúsok aj pre tých, ktorí ho majú okolo 
nás nedostatok. Nech máme voči sebe navzájom ľudskú praj- 
nosť, slušnosť, toleranciu a ohľaduplnosť a nech ju cítime aj 
okolo seba. 

 Dovoľte mi preto, aby som všetkým spoluobčanom  
poprial príjemné sviatky, šťastie, pokoj v duši, lásku a hlavne 
pevné zdravie v rodinách.

                                                                       Vladimír Jamečný
  starosta

Príhovor starostu obce
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 Na úvod tohto príspevku by som dal otázku. 
Akým slovom by sme charakterizovali rok 2021?...
 Organizácia spojených národov (OSN) vyhlási-
la rok 2021 za: Medzinárodný rok mieru a dôvery (A/
RES/73/338), Medzinárodný rok kreatívnej ekonomiky 
pre udržateľný rozvoj (A/RES/74/198), Medzinárodný 
rok ovocia a zeleniny (A/RES/74/244) ako aj Medzi-
národný rok eliminácie detskej práce (A/RES/73/327). 
Dôvod prečo OSN vyhlasuje medzinárodné roky na 
rôzne témy je ten, že v danej téme sú nejaké problémy 
alebo príležitosti, na ktoré je potrebné poukázať a na 
ktoré je potrebné sa zamerať, spojiť sa a riešiť veci tak 
povediac s vyšším zmyslom. V tomto prípade bol tým 
vyšším zmyslom mier, dôvera, udržateľný rozvoj a 
ľudské práva.
 A teda vraciam sa späť k úvahe  - Za aký by sme 
rok 2021 vyhlásili my? Aké slová by sme nachádza-
li? Možno by to boli tieto: trpezlivosť, húževnatosť, 
prispôsobenie sa, strata chuti, osamelosť, strach, rodina, 
nádej, dezinformácia, testovanie, očkovanie, pandémia, 
sloboda, „home-office“, zdražovanie, príroda, ekológia, 
prívalové dažde. Iste, na toto všetko sa dá pozrieť cez 
viaceré úrovne. Tou prvou je bezprostredne podhľad 
na „môj rok“, aký bol rok pre mňa osobne. Tou ďalšou 
úrovňou by mohol byť pohľad cez rodinu a blízkych 
známych. No a tou ďalšou, spoločnou úrovňou pohľadu 
na rok, by mohla byť úroveň obce a občanov tejto obce. 

A tak, pri hľadaní tých správnych a výstižných slov na 
danú otázku, si môžeme pomôcť malou reflexiou - čo sa 
v našej obci za ostatný rok udialo a čo sa nám spoločne 
podarilo. 
 Článkom si dovoľujem poukázať na niek-
toré aktivity, udalosti a projekty, ktoré boli významné  
v „živote“ obce v tomto roku. Článok nemá slúžiť ako 
report, alebo ako výpis všetkého, čo sa v danom roku  
v našej obci udialo, na čom sa robilo, alebo čo sa uznese-
niami počas roka prijalo. Článok má ponúknuť stručný 
náhľad na kľúčové iniciatívy tohto roka. No pre dopl-
nenie celkového pohľadu by som, na tomto mieste, rád 
poukázal na novú webovú stránku našej obce – čím 
chcem dať do popredia prvý kľúčový bod tohto článku, 
a ten sa týka sprehľadnenia a užívateľského rozhrania 
našej webovej stránky obce. Táto obecná stránka je 
kľúčový medzičlánok komunikácie samosprávy našej 
obce smerom k občanom a v tejto dobe častokrát tou 
podstatnou digitálnou zákazníckou skúsenosťou občana 
s obcou. Práve na tejto „stránke“ je možné nájsť in-
formácie, správy a fotky z aktivít, ktoré sa počas roka 
diali a dokončili (viď záložka v menu stránky ...Obec/
Realizované projekty).
 Skôr, ako začneme sumarizovať, čo sa spoločne 
podarilo, predsa len je potrebné poukázať na čas a 
veľké úsilie, ktoré bolo venované z našej obce, občanov, 
dobrovoľníkov a ostatných štátnych zložiek pri opatre-

Čo sa nám spoločne podarilo
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niach, ktoré boli namierené na znižovanie rizík v šírení 
pandémie ochorenia Covid-19 - a tým bolo „Testovanie“. 
V našej obci sa vykonávalo plošné testovanie v obi- 
dvoch dedinách Babkov a Lietavská Svinná. To, čo sa vo 
výsledku javilo ako „víkendové“ testovanie, predstavova-
lo len špičku ľadovca. Keďže testovanie prebiehalo plne 
v réžii obce, tak pozadie predstavovalo obrovskú časovú 
a organizačnú náročnosť zo strany obce a pracovníkov 
obce. Preto ešte raz a takto symbolicky na konci tohto 
roka, by sme sa radi poďakovali každému, kto sa do tes-
tovania aktívne zapojil.  

 Pre prehľadnosť sú jednotlivé iniciatívy tohto 
roka rozdelené do troch skupín: tie, kde sme pre občanov 
pridali novú hodnotu; tie, kde sme niečo renovovali, ale-
bo niečo zefektívnili; a v poslednom rade tie, ktoré boli 
strategickými, alebo prípravnými akciami pre budúce 
obdobie.
Nová pridaná hodnota, alebo rozšírenie existujúcej

 Jednou z najväčších akcií v tomto roku bola 
druhá fáza rekonštrukcie miestnych komunikácií 
naprieč celou obcou. Opravené a zrekonštruované 
boli úseky v Babkove - Zavadzanská cesta, cesta v časti 
Brvnište a 3 miestne chodníky; úseky v Lietavskej Svin-
nej – časti komunikácií v Kňazovej Lehote, parkovisko a 
areál ZŠ Lietavská Svinná, Zámostie - úsek pri družstve. 
Súčasťou rekonštrukcie bolo aj osadenie odvodňovacích 

priečnych žľabov na vybraných úsekoch. Výdavky 
na projekt boli v celkovej výške 201 428 €. Veríme, 
že postupnou rekonštrukciou rokmi zanedbaných a 
zničených verejných komunikácií prinášame pridanú 
hodnotu občanom vo zvýšenej bezpečnosti a komforte 
ich užívania. Zmenu k lepšiemu určite ocenia aj deti 
pri korčuľovaní, či bicyklovaní sa. Je na mieste otázka, 
prečo sa robia cesty keď nie je kanalizácia? Kanalizácia 
je strategický projekt, ktorý by výrazne zvýšil kvalitu 
bývania a ekológie našej obce. Potrebu občanov mať 
kanalizáciu vnímame a stotožňujeme sa s ňou. No pri 
vysokej finančnej náročnosti tohto diela si obec nemôže 
zmraziť rozpočet len na kanalizáciu na niekoľko rokov 
dopredu - ak by sme sa do toho pustili len s finančnými 
zdrojmi obce. Ďaleko prínosnejšie je využiť partnerstvo 
cez štátne/EU fondy. Sledujeme výzvy.

 Ďalšou oblasťou, v ktorej koncepčne nadväzu-
jeme na predošlé obdobie, je „Bezpečný školský areál“ 
na obidvoch miestach ZŠ a MŠ v Lietavskej Svinnej a  
v Babkove. V Lietavskej Svinnej sa po minuloročnom 
uzavretí areálu od vjazdu osobných áut (posuvná brána 
a oplotenie areálu) pokračovalo v rekonštrukcii asfal-
tovej komunikácie v celom areáli školy a tiež položenie 
nového asfaltového koberca na verejné parkovisko pri 
škole. V areáli škôlky v Babkove bol na základe výberu 
rodičov a učiteľov zakúpený a vymenený domček pre 
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deti. V pláne zostáva napr. rekonštrukcia oporného 
múru.
 Zatrubnenie krátkych úsekov povrchových 
kanálov, alebo potokov bolo ďalšou iniciatívou, ktorá 
priniesla pridanú hodnotu ako napr. v rozšírení priesto-
ru, zvýšení bezpečnosti, skrášlení a hodnotnejšom 
využití verejného priestoru. Boli zatrubnené tieto úseky: 
potok pred Supermarketom Coop Jednota v Lietavskej 
Svinnej; Zavadzanská cesta;  povrchový kanál pred Kos-
tolom Sedembolestnej Panny Márie v Lietavskej Svinnej 
a prekrytie žľabov pri cintoríne v Kňazovej Lehote.

 Na dvoch cintorínoch v obci sa podarilo zvýšiť 
úroveň bezpečnosti a obsluhy pri prechádzaní k hrobom 
a to tak, že v Babkove sa upravil a rozšíril chodník a  
v Lietavskej Svinnej sa vybudovali schody v hornej časti 
cintorína.
 Čo sa týka digitálnych technológií, možno stojí 
za zmienku, že v Kultúrnom dome v Lietavskej Svinnej 
bola zriadená wifi a v Babkove sa osadil kamerový sys-
tém na monitorovanie vybraných uličných, verejných 
priestranstiev. 

Renovácia, oprava, zefektívnenie, alebo údržba exis-
tujúceho
 Vybudovali sme plochy na separovaný zber a 
veľkokapacitné kontajnery v Babkove.
Vymenili sme okná na Hasičskej zbrojnici v Babkove.
Opravilo sa kúrenie v Materskej škole v Babkove.

 Znížila sa úroveň energetickej náročnosti bu-
dovy školy v Lietavskej Svinnej a veríme, že počas zim-
ných mesiacov sa zvýši úroveň tepelnej pohody, a to 
zateplením obvodového plášťa od východnej strany a 
časť budovy okolo hlavného vchodu na južnej strane.  
V budúcnosti je naplánované kompletné dokončenie 
zateplenia budovy a teda zateplenie južnej časti budovy, 
kde sú hlavné okná do tried.
 Opravila sa strecha na Dome spomienok  
v Lietavskej Svinnej.
 Zvýšila sa kvalita svetelných podmienok na 
multifunkčnom ihrisku v Lietavskej Svinnej a to výme-
nou nefunkčných svietidiel.
 Neplánovanými situáciami, ktoré preverili stav 
priečnych žľabov a odkryli slabé miesta pri odvode vody, 
boli jednoznačne prívalové dažde v auguste.

Strategická príprava
 Ako jedna z prvých iniciatív tohto roka bolo 
spustenie verejného prieskumu občanov v našej obci. 
Prieskum sa slovnou skratkou volal H2O 2021, alebo Hlas 
Obyvateľov Obce 2021. Účelom dotazníka bolo umožniť 
poslancom a starostovi obce získať spätnú väzbu od 
obyvateľov obce Lietavská Svinná-Babkov, lepšie vnímať 
ich potreby, systematicky zozbierať podnety a návrhy 
na zlepšenie a spoločne vytvoriť víziu na smerovanie 
rozvoja obce. Dotazník bol anonymný a dobrovoľný, 
určený obyvateľom obce nad 15 rokov. Prieskum ob-
sahoval 34 otázok a bol rozdelený na tieto časti: A. Za-
radenie a základné údaje, B. Hodnotenie, spokojnosť 
a spätná väzba, C. Identita, hodnoty a kultúra, D. 
Občianska vybavenosť, služby, spolunažívanie a komu-
nikácia, E. Strategické smerovanie, systematický rozvoj 
obce. Prieskum bol otvorený do konca februára, spolu 
prišlo 195 odpovedí (vrátane papierových formulárov) 
z toho: Lietavská Svinná: 136, Babkov: 46 a tí, ktorí ne-
boli súčasnými obyvateľmi obce bolo 13. Prieskum bol 
spracovaný a vyhodnotený v apríli. Výstupy z prieskumu 
slúžili pre spätnú väzbu poslancom a starostovi obce, 
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na rozhodovanie v kľúčových iniciatívach pre rozvoj 
obce. Výstupy z prieskumu sú spracované a je možné 
ich nájsť na stránke obce. Aj napriek nižšej účasti 13,5% 
(prepočítanej na celkový počet oprávnených responden-
tov našej obce) sme sa na základe výstupov a záverov 
z prieskumu rozhodovali. Bol to pre nás neoceniteľný 
zdroj podnetov od občanov, za čo sme veľmi vďační. Tu 
je príklad z niektorých iniciovaných aktivít na základe 
prieskumu: veľký rozsah druhej fázy rekonštrukcie ciest 
aj v súvislosti s bezpečnosťou chodcov, orientovanie sa 
na cyklo a rekreačné chodníky (prípravné práce začali 
v tomto roku - trasovanie), otvorenie územného plánu 
obce, riešenie komunikácií, čistoty a kosenia verejných a 
pietnych priestorov v našej obci. 
 Od leta prebiehajú prípravné práce na piaty do-
plnok Územného plánu obce (ÚPN-O). Do konca au-
gusta prebiehal zber žiadostí od občanov. Žiadny krok 
prípravy pre otvorenie tohto dodatku ÚPN-O nechceme 
podceniť, zároveň chceme zabezpečiť transparentnosť 
a profesionálny prístup z našej strany - obecného 
zastupiteľstva a starostu obce, ako aj zo strany architekta 
a odborne spôsobilej osoby, preto veľmi dôsledne pre-
chádzame každú jednu žiadosť, diskutujeme a riešime 
víziu rozvoja obce, územia obce a súčasné ako aj budúce 
potreby občianskej vybavenosti. Stav je taký, že sme 
prešli všetkých 115 žiadostí (Lietavská Svinná 86, Bab-
kov 29). Momentálne dokončujeme vstupy pre strate-
gické vízie zo strany obce s dôrazom na budúci rozvoj 
občianskeho vybavenia obce. Občania budú o priebehu 
včas informovaní. Najbližšie, v decembri, je napláno-
vané stretnutie s odborne spôsobilou osobou, aby sme 
prerokovali a konzultovali nadchádzajúce kroky.
 Ako je iste známe, v minulom volebnom ob-
dobí bol spracovaný architektonický projekt námestia 
a priľahlých verejných priestranstiev v Lietavskej Svin-
nej. Projekt má svoj charakter a dizajnové návrhy od 
architekta, ktorý daný projekt vypracoval. Predmetom 
projektu v tom čase nebol priestor Domu spomienok, 
ani samotný Dom spomienok. Keďže však bolo nevyh-
nutné v tomto roku sanovať časť strechy budovy a riešiť 
zatekajúcu vodu zo strechy, otvorili sme myšlienku 
o celkovej renovácii budovy a vypracovania štúdie. 
Na tento zámer sme pozvali daného architekta, aby 
konzistentne pokračoval a nadviazali na architektúru  
v návrhu pre celý tento priestor námestia a teda pričlenili 
rovnakým „dizajnom“ aj Dom spomienok. Kultúrna 
komisia naformulovala určité funkčné požiadavky ako 
napr. vysunutý rovný nadkrytý priestor pre pódium pre 
kultúrne akcie. Momentálne je finálna štúdia spraco-
vaná a pripravená pre projekt.
 Obec sa zapojila do výzvy na envirofond pre 
tzv. komunálne vozidlo a traktor. Tým by sme radi 
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zvýšili efektívnosť údržby, čistoty a kosenia verejných 
priestorov.
 Obec dokončila dôležité prípravné práce na 
zbúranie starého železného mostu a postavenie nového 
betónového mostu pre štyri rodiny na ulici pri P. Kasá-
kovi. Na úvod bolo potrebné vysporiadať vlastnícke 
pomery pre začatie prípravných prác zo strany obce, 
projektová dokumentácia, územné rozhodnutie a mo-
mentálne prebieha stavebné povoľovanie. Most, ktorý 
slúži nielen pre vjazd áut k týmto domom, ale aj ako 
pešie spojenie medzi hlavnou cestou a vlekom, je podľa 
statického posudku v havarijnom stave.
 V rámci tejto kapitoly o strategických prípravách 
by bolo na mieste aspoň načrtnúť niektoré projekty 
a akcie, v ktorých chceme v nasledujúcom roku 2022 
pokračovať, alebo ich rozbehnúť. Samozrejme všetko je 
to podriadené finančným možnostiam rozpočtu obce a 
okolnostiam, ktoré nám nový rok prinesie:

Strategická oblasť Identita a kultúra
- obecné slávnosti,
- začiatok rekonštrukcie Kultúrneho domu v Babkove a 
jeho okolia,
- prijatie pravidiel verejného poriadku a spolunažívania,
projekt Pomlčka,
- spustenie občianskeho rozpočtu pre podnietenie pro-
jektov podávaných občanmi obce, 
- začiatok postupnej realizácie úpravy Domu spomienok 
a námestia v Lietavskej Svinnej,

Strategická oblasť Vybavenosť a infraštruktúra
- dokončenie asfaltovania ciest,
- uzavretie doplnku č. 5 územného plánu,
- začatie budovania rekreačných (cyklo-)chodníkov a 
tým prepojenia Babkova a Lietavskej Svinnej mimo 
hlavnej cesty,
- začatie príprav na zberný dvor,

Strategická oblasť Deti a šport
- dokončenie zateplenia školy a vybudovanie detského 
dopravného ihriska,
- osadenie workoutových strojov v Babkove aj v Lietavs-
kej Svinnej.

 Na záver sa vrátim k otázke - Akým rokom by 
sme charakterizovali tento rok v našej obci?... Popri 
všetkých nedokonalostiach verím, že niečo pozitívne 
sme predsa len našli, a dúfam, že niečo pozitívne zo  
strany obce sa pretavilo aj do nášho spolužitia. 

Michal Masný - v mene celého OZ, komisií obce  
 a starostu obce Vladimíra Jamečného.
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 Členovia  turistického oddielu, babkovskí 
hasiči a dobrovoľní občania, ktorí vytvorili približne 
tridsaťčlenný tím zberačov odpadu, opäť aj v tomto 
roku prispeli k čistote nášho chotára. 27. marca 2021 
pri príležitosti blížiaceho sa Dňa Zeme, vyčistili územie 
popri Sviňanke od železničnej trate až po Babkov. Vy-
zbierali po nás 3 plné dodávky a 4 vozíky vriec odpadu, 
za čo im patrí vďaka.

 Nástup leta signalizuje svia-
tok svätého Jána Krstiteľa (24. júna). 
Je to čas letného slnovratu, ktorý už  
v predkresťanskom období slávili starí Slo-
vania ako obrady úcty k slnku – víťazstvu 
svetla nad tmou, ktorému sa prinášali 
obety. Prvky tejto úcty sa preniesli aj do 
kresťanského obdobia. Na Slovensku sa 
uchovávali ešte do 20. storočia v podobe 
tradičného pálenia ohňov na kopcoch. 
Svätojánske ohne na dedinách patrili 
medzi veľké udalosti a bývala to väčšinou 
vec mladšej generácie. V týchto tradíciách 
pokračujeme aj v súčasnosti a 26. júna 
2021 nám takúto Jánsku vatru pod Sno-
hom aj s občerstvením pripravili členovia 
Turistického oddielu v Lietavskej Svinnej.

Mikuláš 2020
 „Mikulášku, dobrý strýčku, modlím sa ti 
modlitbičku. Zlož tú svoju plnú nošu, daj nám darov svo-
jich trochu. Či koníčka medového, či koláča makového, 
veď ty, strýčku Mikuláš, veľa dobrých darov máš.“  
Starosta na vyzdobenom mikulášskom aute priviezol 
Mikuláša, anjela a čerta ku všetkým deťom (od 1 do 10 
rokov) v našej obci, aby im odovzdal sladké balíčky.

Deň Zeme - jarné upratovanie 

Jánske ohne



Obec Lietavská Svinná - Babkov Kultúra 9

 Každý rok pripravuje v obci kultúrna 
komisia milé podujatie Uvítanie detí do života. 
Aj keď nám pandemická situácia v minulom roku 
nedovolila spoločne sa stretnúť pri tejto slávnosti 
v kultúrnom dome, urobili sme tak 5. mája 2021. 
Nie v kultúrnom dome ale osobne – návštevou  
v rodinách a zámerne sme si vybrali najkrajší me-
siac máj – čas blížiaceho sa sviatku Dňa matiek. 
Symbolickou ružou a darčekom od obce starosta 
osobne navštívil pri dodržaní bezpečnostných 
opatrení všetkých osemnásť mamičiek a ich ra-
tolestí v mieste ich bydliska. Pri zápise do Pamät-
nej knihy obce a fotografii na pamiatku starosta 
zaželal mamám a ich deťom hlavne veľa zdravia a 
možno ani nebolo treba viac slov, pretože všetci 
si uvedomujeme, že iba mama dokáže udržať 
rodinu pohromade a je nenahraditeľná.

 Máje sa stavali dievčatám ako výraz úcty a 
býval to aj prejav lásky. V súčasnosti sa  tradícia stava-
nia májov zachováva symbolicky a jeden spoločný máj 
pre celú obec nám každoročne postavia členovia DHZ 
v Lietavskej Svinnej a Babkove, v Kňazovej Lehote je 
to skupina mužov – nadšencov. Na konci mesiaca pri 
sviatočnej príležitosti váľania májov sme sa aj v tom-
to roku spoločne stretli pri hudbe, speve a tradičnom 
občerstvení.

 Z dôvodu pandémie sme mamičky pozdravili 
„iba“ formou rozhlasovej relácie. Žiaci našej školy im 
vytvorili a poslali najkrajšie srdce na svete, ktorým vy-
jadrili všetku lásku mamám - na školskom dvore sa zo-
radili do tvaru farebného srdiečka.

Uvítanie detí do života

Stavanie a váľanie májov

 Z bezpečnostných dôvodov si podujatie  
v tomto roku organizovala ZŠ vo vlastnej réžii. Komisia 
pre rozvoj kultúry a športu, aj s finančnou podporou 
od našich hasičských zborov, pripravila 110 sladkých 
balíčkov s ovocím a mliečnymi pochúťkami pre všetky 
deti našej materskej a základnej školy. Balíčky a pozdrav 
im osobne odovzdal starosta obce.

Športový deň detí – Florián Deň matiek
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 5. septembra 2021 sme sa stretli v Kaplnke naro-
denia Panny Márie v Babkove na slávnostnej hodovej 
omši. Súčasťou dedinských hodov býva aj tradičné 
pohostenie od domácich a tak sa aj stalo. Členovia 
Dobrovoľného hasičského zboru v Babkove pre nás 
uvarili chutný guláš, nechýbali nápoje, koláče a sladko-
sti deťom. Aj v Lietavskej Svinnej sme slávili hody a to 
15. septembra svätou omšou v našom kostole. Potom 
sme prijali pohostenie pre všetkých od vedenia obce. 
Naši hasiči, poľovnícke združenie a turistický oddiel sa 
o nás dobre postarali. Pripravili guláš aj držkovicu a tiež 
nechýbali nápoje, tradičné domáce koláče a kapustníky 
od našich šikovných gazdiniek. Za piesne ďakujeme 
Bukovinke z Babkova, Cibuľníku z Lietavskej Svinnej 
a našej spevavej mládeži. Aj napriek bezpečnostným 
Covid opatreniam, ktoré si vyžadovala momentálna 
situácia, nám bolo spolu dobre. Zaželajme si, aby sme 
sa o rok opäť všetci v zdraví stretli.

Hody v Babkove a v Lietavskej Svinnej
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Správa o činnosti Dobrovoľného hasičského zboru v Babkove 
 Činnosť Dobrovoľného hasičského zboru v Bab-
kove bola zameraná na plnenie plánu na rok 2021. Ten-
to rok z dôvodu pandémie Covid 19 sa nám nepodarilo 
zapojiť do viacerých činností v rámci cvičení mladých 
hasičov a dospelých, zúčastňovanie sa hasičských 
súťaží.  Na žiadosť obce sme vykonávali dezinfekciu 
verejných priestorov a dezinfekciu miestností pri testo-
vaní na Covid 19. Týchto prác sa zúčastnilo 6 našich 
členov, ktorí odpracovali 80 hodín. Priamo pri testovaní 
boli naši dvaja členovia, kde odpracovali 120 hodín.
 V marci sa uskutočnila príprava požiarnej tech-
niky na letné obdobie a taktiež boli zabezpečené relácie 
v miestnom rozhlase na tému ochrany lesov a úrody 
pred požiarmi. Po dohode s Urbárskou obcou Babkov, 
pozemkové spoločenstvo, sa začali vykonávať kontroly 
za účelom ochrany lesov pred požiarmi. Rozpis kon-
trol bol stanovený na 12 týždňov a zúčastnilo sa ich 11 
našich členov.
 Na výzvu „Vyčistime si Slovensko“ sme reagova-
li aj v našej obci, vyčistením potoka a jeho okolia 
medzi obcami Babkov a Lietavská Svinná až smerom 
k vysielaču. Posledného apríla sme sa ujali tradičného 
„stavania májky“ pred  Kaplnkou v Babkove a koncom 
mesiaca máj zasa pri váľaní mája, kde nám muzikanti 
zo susednej obce Podhorie svojou hudbou a spevom  
spríjemnili túto tradíciu. Občerstvenie zabezpečila obec.
 V júni sa mali konať Športové hry žiakov 
základnej a materskej školy pri príležitosti Dňa detí a 
Floriána – patróna hasičov. Tieto sa nekonali z dôvodu 
pandémie. Prispeli sme finančnou čiastkou na balíčky  
s ovocím a sladkosťami pre naše deti.

 V auguste sa vyčerpala štátna dotácia na nákup 
hasičskej techniky.
 Naši členovia odpracovali 750 brigádnických 
hodín pri prácach súvisiacich s činnosťou hasičského 
zboru: bola to príprava požiarnej techniky na letné 
obdobie, kontroly a vyčistenie hydrantov a údržby 
požiarnej techniky, kontrola za účelom ochrany lesov 
pred požiarmi.
 Členskú základňu Dobrovoľného hasičského 
zboru v Babkove v súčasnosti tvorí 20 osôb, 8 mladých 
hašičov a dvaja dobrovoľníci.

Roman Benko 
predseda DHZ v Babkove
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 Letný čas otvárali a zatvárali 
dve veľké udalosti. Prvá bola veľká  
v lokálnom, druhá vo svetovom  
meradle. A predsa ich niečo konkré-
tne spája. Hovoríme tomu „ovocie“.

 Prvého júla sme uviedli do 
života knihu spomienok na Stani- 
slava Beláka. Kňaza, ktorý – a 
teraz budem citovať zo spomie-
nok obyvateľov našej obce – „bol 
obetavým človekom, ktorý mal 
rád ľudí a mal veľký záujem o deti. 
Bolo z neho cítiť dobrosrdečnosť a 
poctivosť.“ Pre mnohých sa za to 
štvrťstoročie, čo strávil v lietavskej 
farnosti, stal duchovným otcom, 
kamarátom, priateľom, ale často bol 
aj naším svedomím. Napríklad ako 
tejto pamätníčke: 
 „Stalo sa mi, že som 
viackrát išla na svätú omšu 
nabrúsená na svoju lepšiu 
polovičku. A pán farár mal 
takú kázeň, akoby mi z čela 
čítal, čo mám za lubom a 
na čo sa chystám. Z kostola 
som potom vyšla ako malá 
krotká ovečka a vedela som, 
že to mám riešiť úplne inak. 
Môžem povedať, že za jeho 
pôsobenia som sa naučila 
sebaovládaniu.“
 Jeho kázne boli 
občas naozaj plamenné. 
Pred jedným kamarátom 
sa dokonca nechal počuť, 
že „sa teší na nedeľnú 
omšu: ,Musím tých ľudí na 
tej kázni trošku spucovať, 
lebo...‘ a začal si mädliť ruky 
s úškrnom, aký vedel iba 
on. Hovoril, že keď človek 
rozpráva milo, ľudia sa 
roztatária. A skutočne, po 
niektorých jeho kázňach sa 

ľudia nemali prečo usmievať.“
 Napriek tomu – dopĺňa 
pamätníčka – ľudia „prijali pravdu 
takú, akú ju povedal, a našli sa  
v nej. Túto pravdu vždy hovoril od 
srdca a chcel, aby sa človek zmenil 
k lepšiemu.“
 A čo s tým má ovocie? 
Spočíva v tom, že sme Stanislava Be-
láka zažili. Skutočne sme ho zažili, 
pretože nebol človekom, ktorý len 
prešiel okolo nás, ale dovolili sme 
mu zasahovať naše vnútro a nechali 
sme sa ním formovať. Skutočný 
zážitok totiž mení životy. Súdiac 
podľa spomienok v knihe, chuť toh-
to ovocia v nás zostala aj po piatich 
rokoch od Belákovej smrti.
 Druhou udalosťou bola 
septembrová návšteva pápeža 

Františka. Z jeho slov bola viac-
krát cítiť láskavosť: ocenil našu 
pohostinnosť, nezlomný charakter 
novodobých mučeníkov, či pove-
dal, že Slovensko je báseň. No vyz-
val nás aj k zmene životného štýlu, 
napríklad v súvislosti s pandémiou, 
ktorá „nás naučila, aké je ľahké 
sa rozdrobiť, hoci sme v rovnakej 
situácii, a myslieť len na seba. 
Začnime teda od uznania, že všetci 
sme krehkí a navzájom sa potrebu-
jeme.“ Jeho prejavy síce neboli také 
plamenné ako tie „pánkove“, no to 
neznamená, že boli vyprázdnené.
 Vnímame Františkove slová 
rovnako ako tie Belákove? Podľa ho-
vorcu Konferencie biskupov Sloven-
ska, kňaza Martina Kramaru, „bola 
pápežova návšteva naozaj silným 

impulzom, ale vidíme, že 
naša schopnosť adekvátne 
naň reagovať sa ešte musí 
zdokonaliť.“
 V rozhovore mi po-
vedal, že na jednej strane je 
vidieť ovocie, keď sa rozhod-
neme materiálne podporiť 
tých, ktorí sú chudobnejší 
ako my. Ukázala to chari-
tatívna zbierka určená mi-
sionárom na Kube, ktorá 
bola spontánnou reakciou 
na pápežovu návštevu. Na 
druhej strane však ovo-
cie chýba vtedy, keď nás 
pápež vyzýva, aby sme sa 
do skutku pomoci vložili 
sami. „Pápež prosí, aby sme 
očkovanie chápali ako sku-
tok lásky k blížnemu. Je to 
konkrétna vec, s ktorou zá-
pasíme, a zápasíme s ňou 
bolestne: vidíme, že srdcia 
väčšiny ostávajú stále za-
tvorené. Pri tomto konk-

Zažili sme Stanislava Beláka.

Zažívame aj dnešok?
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rétnom probléme končia všetky 
teoretizovania o ovocí,“ tvrdí rodák  
z Bytče.
 Opäť tu nejde len o jednot-
livé slová, ktoré sa nám páčia tu, ale 
tam už nie. Ide o to, či sme pápeža 
Františka vnímali celostne, či sme ho 
naozaj zažili. Podľa Kramaru nám 
Svätý Otec „predstavuje kresťanský 
životný štýl plný ohľaduplnosti a 
lásky voči blížnemu. Kresťanský 
postoj by sa dal charakterizovať 
ako postoj kráľa. Ten môže všetko, 
no uvedomuje si, že niektoré veci 
sú osožné pre celú spoločnosť a tie 
koná, zatiaľ čo tých, čo spoločnosti 
škodia, sa zdrží. Naša spoločnosť sa 
ale skôr podobá na nevoľníka, ktorý 
sa stále rozčuľuje, prečo mu všetko 
zakazujú, premýšľa ako vybabrať so 
systémom a utrhnúť si pre seba čo 
najviac.“
 Sme naozaj takíto? Neza-
žívajúci, nepočúvajúci a nevnímajú-
ci celostne? Vyberajúci si len to, čo 
nám lahodí, ale ignorujúci výzvy na 
zmenu? Na všetko frflajúci a sebeckí, 
s patentom na vlastnú pravdu?
 Kdesi z hĺbky sa vo mne 
ozýva, že nie.
 Stačí sa pozrieť na začiatok 
leta. My predsa vieme zažívať ľudí, 
nechať sa druhými premieňať, 

máme to v sebe! Akurát je nám 
možno ťažšie prijímať slová nieko-
ho, kto k nám neprišiel z Nesluše, ale 
z ďalekej Argentíny. A zaváži zrejme 
aj to, keď je niekto s nami 26 rokov 
a niekto 4 dni. To však nemôže byť  
ospravedlnenie. My sme to dokázali 
a môžeme, ba mali by sme to dokázať 
znova. Pretože inak budeme svet a 
druhých vnímať veľmi povrchne.

 „Riešenie spočíva len  
v počúvaní a zvyšovaní našej cit-
livosti na impulzy,“ dodáva Martin 
Kramara. Na konci dňa to je predsa 
len o tom, či sa necháme – slovami 
panej, ktorá zažila Mons. Stanislava 
Beláka – skrotiť ako ovečka a niečo 
sa od druhého naučiť.

Ján Barčiak

Kniha Zažili sme ho (Foto: Farnosť Lietava)
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Karol Tomaščík – spisovateľ
 Narodil sa 15.11.1919  
v Lietavskej Svinnej rodičom Anne 
a Matejovi. Mal šesť súrodencov: 
Františku, Martina, Libora, Máriu, 
Emila, Anastáziu a z maminho 
prvého manželstva (v 24. rokoch o-
vdovela) ešte brata Jána a sestru 
Karolínu. V rokoch 1938 – 1941 
absolvoval Obchodnú školu  
v Žiline a hneď po škole naru-
koval do Slovenskej armády. 
Po príchode na východný front  
r. 1943 prešiel  s celou skupinou 
k bieloruským partizánom. 
Bojoval u generála Saburova.  
V bojoch padol do nemeckého 
zajatia, kde ho fašisti odsúdili 
na smrť, avšak z väzenia sa mu 
podarilo ujsť. Prihlásil sa do 
radov Sovietskej armády a tu 
ako zástupca veliteľa oddielu 
bojoval až do návratu domov. 
Pri útoku cez rieku Moravu bol 
ranený mínou a v dôsledku toh-
to zranenia začal strácať zrak aj 
sluch. Po skončení vojny bol 
Karol Tomaščík vyznamenaný vy-
sokými štátnymi vyznamenaniami. 
S manželkou a dcérou žil v Bratis-
lave.
 Vo svojich literárnych 
dielach opísal vlastné skúsenos-
ti, pospletané s osudmi vojakov 
na východnom fronte - v próze 
Na dobrej ceste (1954). Voľným 
pokračovaním týchto udalostí, 
v ktorých opisuje postup so-
vietskej armády a partizánov  
z bieloruských lesov až do Prahy 
a Berlína, je kniha Na brehoch 
Vltavy (1960). V tomto románe 
autor ukazuje na bolestných 
osudoch hrdinov, ako fašizmus 
degradoval základné hodno-
ty, ako nemilosrdne šliapal po 
ľudských životoch a rozsieval 
po celej Európe smrť a hrôzu 

až do svojej porážky v štyridsiatom 
piatom roku. Spisovateľovi Karolovi 
Tomaščíkovi nešlo iba o vytvorenie 
verného obrazu o hrôzach, ktoré 
spôsobili nemeckí „nadľudia“. Ako 
protipríklad postavil do centra deja 

progresívne sily, čo hrdinsky a za 
cenu nesmiernych ľudských obetí 
bojovali za národné a sociálne ideá-
ly a svojím víťazstvom preniesli svet 
do najnovšej etapy európskych de-
jín. Posledná kapitola tejto knihy, 
rozšírená o ďalšie dejové línie, je 
úvodnou kapitolou autobiografic-
kej knihy Smer Praha (1975). Jeho 

tvorba neprekračuje ohraničenia 
osobnej skúsenosti, je to dobová 
interpretácia historických faktov a 
udalostí.
 Džarkovia (1953) je kniha 
o kysuckých chlapcoch – džarkoch 

(drotárskych učňoch), ktorým 
by sa patrilo podľa veku ešte 
sedieť v školských laviciach. 
Sú ďaleko od mamy, medzi 
kamarátmi rovnako chudob-
nými, ktorí sa privčas museli 
túlať svetom za kúskom chleba. 
Je v nej veľa smutných príbe-
hov, veľa ťažkých osudov. Táto 
knižka sa nečíta ľahko, a ani 
ľahko sa nezabudne.
 Karol Tomaščík pracoval 
ako vedúci predajne a vedúci 
veľkodistribučného potravinár-
skeho podniku v Bratislave. 
Rád chodieval do rodnej obce, 
raz v roku sa stretávali všetci 
súrodenci na „Dušičky“ v dre-
veničke, v ktorej žili od roku 
1944. Tu politizovali a spomína-

li na zážitky z detstva, spolužiakov... 
Karol mal veľmi dobrú pamäť a 
keďže rád recitoval básničky zo 
školských lavíc, tieto konfrontoval 
najmä s bratom Emilom, ktorý bol 
profesionálnym hercom v Divadle J. 
G. Tajovského vo Zvolene.
 Už v detstve mal vrúcny 
vzťah s rodičmi, hlavne s mamou,  

o čom svedčia jeho listy z obdo-
bia druhej svetovej vojny.
 Karol Tomaščík zomrel 
08.02.1999, jeho urna je uložená 
na cintoríne v Bratislave.
 Ďakujem Darinke Šplhovej - 
neteri Karola Tomaščíka, za po-
moc pri písaní a fotografie.
 Niektoré údaje v texte boli 
použité z internet. stránky  
www.databazeknih.cz.

Soňa Jamečná

Mama K. Tomaščíka Anna Tomaščíková (druhá  
sprava), ktorá bola školníčkou v starej škole – dnešný 

obecný úrad. Na fotografii je s vtedajším riaditeľom 
Ondrejom Šušaníkom a učiteľkami.
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  „Drahomilovaná Mamička, 
Tatičko, Bratia a Sestry.
 Po veľmi dlhom čase 
posielam Vám všetkým milý a 
srdečný pozdrav a milú spomien-
ku, ktorú si na Vás spomínam.
 Drahí rodičia, už ste si 
iste mysleli, že som snáď už ani 
živý neni, ale ako vidíte, ešte stále 
žijem. Teraz začnem o tom, kde 
som bol a prečo som tam šiel a 
ako som sa dostal zasa sem. Dáv-
no je tomu, čo som dostal od Vás 
list z Nemecka, že Tatku zobralo 
gestapo, veľmi som nad tým plakal, 
že ja tu bojujem a môjho otca 
doma budú väzniť nemci, rozhodol 
som sa, že pôjdem pomstiť krv 
svojho otca a to tým spôsobom, 
že ujdem k partizánom a takto sa 
budem pomstiť za to, čo môj otec 
trpí tam, kde zarába pre svoje 
deti drahozaplatený kus chleba.
 Od Vás som nedostal 
žiadnych listov až do marca, takže 
som sa 10. marca zobral a ušiel 
som k partizánom, zle mi tam 
nebolo, žil som dobre, len stále 
som myslel na Vás. Pochodil som  
s nimi veľký kus zeme, Ukrajinu, 
Rusko, ba až v Poľsku som bol, 
vždy a všade Mamička a Tatičko 
drahý som si na Vás spomínal, 
nevedel som, či ešte žijete, ako 
neviem ani teraz, keď píšem tento 
list. Všade som Vás oplakával.
Bolo to 6. júna, dostal som sa 
do blízkosti našich vojakov slo-
venských, dal som im marky na 
zakúpenie nejakých vecí a oni tiež 
chceli ísť somnou k partizánom. 
Ja som im ako Slovákom dôvero-
val, až sa tak stalo, že ma zradili 
práve tí, ktorí chceli ísť somnou, 
obkrúžili ma a keďže som sa 
chcel svojim vlastným granátom 
zabiť, chytili mi ruky. Jeden bol 
od Zlatých Moraviec a volal sa 
Kováč Andrej. Toto všetko bolo  
v dedine Saňuky okres Jelsk. Z tejto 
dediny ma viezli na jednom aute. 
V predu šiel tank a v zadu tiež.  

Ztvorili ma v meste Ovruč, tu som 
bol aj odsúdený, ale rozsudok bol ne-
právoplatný, obhájca ma zachránil. 
Bol som odsúdený na smrť povra-
zom (teda šibenicou). Keď mi tento 
rozsudok prečítali, slzy mi z oka vy-
padli, lebo som si pomyslel na Vás 
drahí rodičia Mamička a Tatičko, 
Emilko, Tázinka, Liborko, veru 
som Vás už doopatroval, ale aj toto 
prešlo, rozsudok sa stal neplatným.
 Vezú ma na Slovensko, kde 
mi dajú aj doživotný žalár, nebojím 
sa ho, lebo som pevne presvedčený, 
že tá strana, za ktorú som bojo-
val vyhrá a tá ma vyslobodí, ako  
vyslobodí aj Vás a mnoho iných.
 Pomstil som krv Vašu 
drahý Tatičko, jestli ešte žijete, 
viete, že som mal Vás rád a 
pomstil som ešte mnoho iných.
 Drahá mamička neplačte 
nadomnou, všetko pretrpím, lebo 
ako vidíte, osud môj je ťažký, i keď 
by som ja teraz musel zomrieť, 
viem za čo umieram, ale keby ma 
boli ešte predtým zabili, nebol by 
som vedel, za čo umieram. Neboj-
te sa, víťazstvo je na strane našej, 
na strane tej, za ktorú som bo-
joval ja nie dlho len tri mesiace.
 Keď ma i obesia za to som 
na to veľmi hrdý, lebo som pom-
stil krv otca. Mamička, Tatičko 
keby Vám ľudia hovorili, alebo 

sa posmievali, že Váš syn bol 
partizán nehaňbite sa za to, 
ba naopak buďte na to hrdá.
 Nesmúťte za mnou drahí 
rodičia, za všetko príde odpla-
ta. Príde po vojne a jestli bu-
dem živý, budem ako druhý 
Československý legionár a 
potom sa pozrieme smelo tým do 
tvárí, čo nami teraz pohŕdajú.
 Jestli by som ja i musel 
zomrieť, tam kde som bojoval 
majú dobre Vaše i moje meno 
napísané, ba nie toľko len oni, ale 
až v Moskve vedia, že som snimi 
bojoval a tam, čo boli somnou 
Slovenskí chlapci tým som po- 
vedal pri odchode, jestli ja padnem, 
postarajte sa o mojich rodičov.
 Ešte raz Vás prosím, 
neplačte zamnou. Zabudnite 
celkom na mňa za tú krát-
ku chvíľu. Opatrujte Emilka, 
Li- Ta-. Nehnevajte sa, že tak 
škrabem lebo vlak veľmi uteká 
a moje ruky sú v okovách. Idem 
do Žiliny a potom do Bratislavy.
 Drahá Mamička, Tatíčko, 
Liborko, Emilko, Tázinka, Mar-
tinko. Bozkáva Vás všetkých Váš 
ver ný syn a brat Karol Tomaščík,
Do videnia za niekoľko rokov, 
nesmúťte zamnou.“

(Opis rukopisu)

Obraz rodného domu, ktorý namaľoval Emil Tomaščík – Karolov brat
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Školský rok 2020/2021 

v Základnej škole v Lietavskej Svinnej

 Školský rok 2020/2021 sa začal, tak ako bolo 
plánované, 2. septembra slávnostným otvorením.  
V tomto školskom roku školu navštevovalo 63 žiakov, 
čo je za posledné roky rekordný počet. Zo 63 žiakov 5 
žiakov vykonávalo povinnú školskú dochádzku mimo 
územia SR. 
 Vyučovalo sa v štyroch triedach s počtom od 13 
do 18 žiakov. Mali sme ambíciu otvoriť štyri záujmové 
útvary – krúžky, ale nepriaznivá epidemiologická situá-
cia a najmä nariadenie ministra školstva nám krúžkovú 
činnosť zastavili. Vo veľmi obmedzenom režime praco-
vala aj ZUŠ.  Celý život školy, žiakov, učiteľov a zamest-
nancov bol ovplyvnený situáciou zapríčinenou vírusom 
SARS 2 – COVID 19. 
 Napriek nepriaznivej epidemilogickej situácii 
všade okolo, my v našej malej školičke sme sa držali 
veľmi dobre. Počas školského roka sme mali zatvorené, 
alebo boli triedy v karanténe len: IV. a I. trieda od 27.11.
do 03.12., celá ZŠ od 11.01. do 05.02. – rozhodnutím 
ministra a v marci od 08.03. do 19.03. – rozhodnutím 
zriaďovateľa a riaditeľky školy. Dôvodom rozhodnutia 
zriaďovateľa a riaditeľky školy bola zhoršujúca sa situá-
cia v obci a najmä v materských školách. Mali sme oba-
vu, že sa vírus prenesie aj medzi deti a zamestnancov. 
 V škole sme dodržiavali a dodržiavame prísne 
pravidlá. Uzavreli sme sa verejnosti. Rodičia ani cudzí 
návštevníci nevstupujú do budovy. Ráno prebieha ran-
ný filter žiakov pri dverách. Pani školníčka Helenka 
meria teplotu a dezinfikuje ruky. Každý deň 2 až 3-krát 
dezinfikujeme kritické miesta. Zrejme nám pomohlo aj 
to, že sme uzavretá komunita. Teda deti neprichádzajú  
z rôznych prostredí. Veríme, že aj v tomto školskom 
roku budeme chorí čo najmenej. 

Dištančné vzdelávanie
 Počas zátvorov prebiehalo dištančné vzdelá-
vanie rôznou formou. Pani učiteľky zadávali úlohy 
cez portál Bez kriedy a v januári už sme začali učiť 
cez ZOOM. Prebiehali on-line hodiny podľa rozvrhu, 
ktorý sme vytvorili. Pri tvorbe rozvrhu sme museli 
prihliadať na dostupnosť IKT techniky u jednotlivých 
žiakov. Napríklad, aby sa neprekrývali vyučovacie ho-
diny súrodeneckým dvojiciam. Pri tvorbe vyučovacích 
hodín a práci s IKT technikou pani učiteľkám pomohlo 



Obec Lietavská Svinná - Babkov Školstvo 17

aj vzdelávanie od spoločnosti Komenský – tvorcovi a 
správcovi portálu Bezkriedy. Všetky pani učiteľky a aj 
pani vychovávateľky získali certifikát. Verte mi, že také-
to vyučovanie je pre učiteľa veľmi náročné. Príprava 
je celkom iná ako na bežné vyučovacie hodiny. Veľké 
ďakujem patrí najmä pani učiteľke Závodskej, ktorá nao-
zaj úžasne zvládla vyučovanie prváčikov. Ale ešte väčšie 
ďakujem patrí rodičom, ktorí boli úžasní a pomáha-
li nám učiteľom, ako sa len dalo. Či radou, pomocou  
s technickým zabezpečením a najmä trpezlivosťou a 
zodpovedným prístupom k štúdiu svojich detí. Pre-
to sme aj zvládli učivo, ktoré sme mali v jednotlivých 
ročníkoch prebrať a nemuseli sme nijako upravovať 
učebné osnovy a plány. 

Nielen COVID
 Nežili sme však len touto nemilou situáciou. 
Snažili sme sa žiakom vytvárať čo najbežnejšie pod-
mienky a robiť aktivity a akcie, ktoré robíme bežne. 
Škoda, že nebolo možné usporiadať športové súťaže. 
 V jeseni sa nám podarilo využiť posledný 
možný termín pred zátvorom rekreačných zariadení 
a uskutočnili sme Školu v prírode v penzióne Janošík 
v Ždiari. Hoci nám tatranské počasie neprialo, škola  
v prírode sa naozaj vydarila. V krásnej prírode Ždiaru 
sme sa naučili čo je nordic walking, stretli sme sa s hor-
ským vodcom aj s lesníkom, ktorý nás naučil perfektné 
hry v lese. Vyskúšali sme si goralský kroj a dozvedeli sme 
sa veľa o tradíciách a živote Goralov. A najmä posilnili 
sme si zdravie v zdravom podtatranskom prostredí. 
 Vyrábali sme opäť záložky pre kamarátov z ČR. 
My sme im stihli záložky poslať ešte v októbri. Záložky 
od nich prišli až pred koncom školského roka – mali 
zatvorenú školu. 
 Ďalej sme robili akcie, ktoré sa dali absolvovať 
pri oddelení kolektívov: Výstavu šarkanov, Hádankovo, 
čitateľské aktivity, Naj...vianočná pohľadnica. V decem-
bri prišiel aj Mikuláš, hoci len on–line cez obrazovku  
z Mestského divadla v Žiline, ale sladké balíčky nám 
doniesol. 
 Veľmi sa nám vydarila Jarná škola. Prebie-
hala počas jarných prázdnin a bola zameraná na 
precvičovanie učiva a netradičné – zážitkové formy 
vyučovania. A tak sme absolvovali bobovačku, kar-
neval, súťaže, ale aj sme pracovali na rôznych projek-
toch a zadaniach.
 Na jar sme si pripomenuli sviatok svätého Va-
lentína valentínskou poštou, oslávili sme Deň Zeme 
rôznymi aktivitami. MDD tento školský rok prebie-
hal len v našej réžii. Pre žiakov sme sa snažili pripraviť 
zaujímavý športový deň, plný zábavy, súťaží a odmien. 
Pomáhali všetky pani učiteľky, vychovávateľky, pani 
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asistentky a deťom sa najviac páčila disciplína, pri 
ktorej rozhodoval pán farár. Ďakujeme pánovi staros-
tovi a pracovníčkam OU za balíčky. 
 V letnom počasí už sme sa mohli viac zamerať 
na aktivity vonku – cvičenie v prírode, turistika. Školský 
výlet sme si urobili len do Patúcha. Vonku prebiehala aj 
rozlúčka so štvrtákmi, ktorí od nás odchádzali do ZŠ  
v Lietavskej Lúčke. Rozlúčka prebiehala v altánku a 
bola naozaj veľmi pekná. Štvrtáci si pripravili prekrásny 
program. 

Súťaže
 Počas školského roka sme sa zapájali aj do 
súťaží. Väčšina prebiehala on-line. 
 Zapojili sme sa do výtvarnej súťaže projek-
tu Hovorme o jedle, v ktorej žiaci pod vedením pani 
učiteľky Závodskej získali strieborný diplom. Pyta-
goriádu a súťaž iBobor mala na starosti pani učiteľka  
Majsniarová. Aj v týchto súťažiach boli žiaci veľmi 
úspešní. Získali diplomy iBobra a prebojovali sa do 
okresného kola Pytagoriády. Recitátorské súťaže 
Šaliansky Maťko a Hviezdoslavov Kubín mala na sta-
rosti pani učiteľka Hrtánková. Mala veľmi ťažkú úlo-
hu, lebo okrem prípravy recitátorov bolo treba urobiť 
obrazový záznam – video a poslať ho do súťaže.  
Napriek výbornej príprave aj technike sa naši recitátori 
neumiestnili. Všetkým žiakom, ktorí našu školu takto 
reprezentujú, patrí veľká pochvala. 
 A ešte sa musíme pochváliť jednou prezen-
táciou školy. Všetkým nám bolo ľúto, že nemôžeme 
mamičkám zablahoželať pripraveným programom  
k ich sviatku. Tak vznikol nápad Sŕdc pre mamičku, 
ktorý sme zverejnili na našej stránke na facebooku. Ten-

to nápad mal veľký ohlas. Dostali sme veľa poďakovaní 
a „páčikov – lajkov“. Ďakujeme. 
 Toto bol v skratke minulý školský rok 2020/2021. 
Bol nezvyčajný a veru aj poriadne ťažký. Najmä na 
zabezpečenie bezpečného prostredia pre deti a za-
mestnancov. 
 Chcem sa poďakovať rodičom za spoluprácu, 
trpezlivosť a zodpovedný prístup. Poslancom obecného 
zastupiteľstva, dievčatám z obecného úradu a  pánovi 
starostovi za podporu, pomoc, najmä za zvládnutie 
problému s testovaním zamestnancov. Osobitne patrí 
veľké ďakujem pánovi starostovi za rozvážny, uvážlivý a 
chápavý prístup v každej, aj v  tej nakrízovejšej situácii. 
 Dúfajme, že tento nový školský rok bude 
pokojnejší a my sa budeme môcť naplno venovať len 
učeniu, športovaniu, hrám a sem-tam aj zábave. Popraj-
me si najmä veľa zdravia. Bez neho nič nejde tak, ako 
má.  

Mgr. Adriana Majsniarová
riaditeľka školy
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Školský rok 2020/2021 v Materských školách

v Lietavskej Svinnej a v Babkove
 Prázdniny pred školským rokom 2020/21 pre-
behli kľudne. Nemali sme naplánované žiadne stavebné 
ani údržbarské úpravy. Napätie spôsobovali iba dve 
uvoľnené miesta učiteľky a zástupkyne pre MŠ. V po-
slednom augustovom týždni sa prihlásila pani učiteľka, 
ktorá začala pracovať v MŠ Lietavská Svinná. Nastúpila 
do triedy starších detí.
 Do mladšej skupiny bolo prijatých 10 detí. 
Celkom ich bolo 13. Dochádzali k nám deti z Turia a 
Podhoria. Prechod z domáceho rodinného prostre-
dia deťom pomáhali prekonať láskavým prístupom 
pani učiteľky. Pomohli deťom prekonať počiatočný 
strach. A keď si získali ich dôveru, začali pracovať na 
budovaní kognitívnych, sebaobslužných a kultúrno- 
spoločenských návykov.
 Do staršej skupiny nastúpilo 18 detí. Z toho 4 
dievčatá a 14 chlapcov. V tejto skupine sa pani učiteľky 
venovali najmä príprave detí na vstup do základnej 
školy. 
 Do Materskej školy v Babkove nastúpilo 18 detí. 
Z toho bolo 10 novoprijatých. Dochádzku ukončilo 21 
detí a z nich bolo iba 8 dievčat.
 Materská škola v Babkove je účelovým zaria-
dením, v ktorom sú deti od 3 do 6 rokov. Zmiešané 
oddelenie má svoje výhody i nevýhody.
 Priestory materskej školy sú vyhovujúce pre 
výchovno-vzdelávaciu činnosť detí. Má veľký dvor 
so záhradným zariadením a pieskoviskom. V tomto 
školskom roku bol v Materskej škole v Babkove vyme-
nený detský nábytok, stoly a stoličky. Na školský dvor 
bol zakúpený záhradný domček. Na športovú činnosť 
využívajú pani učiteľky s deťmi aj multifunkčné ihrisko.
 Materská škola v Lietavskej Svinnej, umiestnená 
v budove základnej školy, má dve triedy bez samostat-
ných spálni. Ležadlá na odpočinok pre deti sa denne 
rozkladajú a skladajú. Každá trieda má priestran-
né sociálne zariadenie odlíšené farebne. Na základe 
harmonogramu sa deti stravujú v spoločnej jedálni 
tak, aby sa nestretávali so žiakmi základnej školy.  
V školskej záhrade je altánok, šmykľavka, hojdačky, 
kolotoč a priestranné pieskovisko. Vedľa budovy je  
umiestnené multifunkčné ihrisko, ktoré počas pekných 
dní využívali deti na cvičenie, športové aktivity či na 
pobyt vonku v prípade nepriaznivého počasia, keď sa 
nedalo ísť na detské ihrisko, alebo vychádzku.
 Predškolskú dochádzku ukončilo 10 detí.  

MŠ L. Svinná - naše Lienočky - trieda mladších detí

Lienočky 

MŠ L. Svinná - Motýliky - trieda starších detí
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Z toho boli 2 deti z MŠ Babkov. Jeden chlapec nastúpil 
do prvého ročníka v ZŠ Lietava, kde sa presťahovali, 
štyrom deťom bola odložená povinná školská dochádz-
ka, dve deti odišli do základnej školy v Žiline. Pre prvý 
ročník zostali 3 deti. Je to nedostatočný počet pre vy-
tvorenie triedy, preto boli tieto deti zapísané do prvého 
ročníka v ZŠ Lietavská Lúčka.
 Podmienky nástupu do materskej školy  
v školskom roku 2020/21 boli sprevádzané zhoršujúcou 
sa epidemiologickou situáciou v celej spoločnosti súvi-
siacou s ochorením COVID- 19. Zamestnanci sa museli 
každý pondelok preukázať negatívnym testom, vypísať 
predpísané tlačivo. To isté museli urobiť rodičia za svoje 
deti.
 Prevádzková pracovníčka vykonávala pri vstupe 
do materskej školy ranný filter. Spočíval v meraní teploty 
a dezinfekcii rúk. Rodičia i deti vstupovali do priestorov 
školy v rúškach a snažili sa čo najrýchlejšie odísť. V trie-
dach nosili rúška a neskôr respirátory iba zamestnanci. 
Detičky si museli nasadiť rúška mimo areál školy, pre-
to sme obmedzovali vychádzky, aby deti nemuseli byť  
v rúškach. Prevádzka materských škôl bola až do de-
cembra bez prerušenia. V januári boli celoplošne uza-
tvorené všetky školy. Vo februári sa triedy materskej 
školy otvorili pre vybrané skupiny zamestnancov (zdra-
votníci, policajti, vojaci...) a rodičov, ktorí nemohli 
pracovať z domu. Pre ochorenie na COVID-19 boli 
uzatvorené dve triedy Materskej školy v Lietavskej  
Svinnej v marci. Do práce sme nastúpili po veľkonoč-
ných sviatkoch.
 Novoprijatá pani učiteľka odišla na materskú 
dovolenku. Nepodarilo sa nájsť náhradu. V staršej sku-
pine zostala jedna pani učiteľka. Pomáhali jej kolegyne 
z mladšej skupiny i základnej školy.
 Do priestorov materskej školy nemohli 
vstupovať rodičia. Všetky mimoškolské aktivity boli bez 
prítomnosti rodičov a v rámci výchovno-vzdelávacej 
činnosti. Snažili sme sa deťom spestriť pobyt v mater-
skej škole činnosťami, ktoré mali deti rady.
 Jesenné tvorenie deti veľmi zaujalo. S pomocou 
pani učiteliek aj najmenší vytvorili zaujímavé dielka. 
Mikuláš tiež nemohol prísť do materskej školy. Nechal 
však deťom darčeky. Cez videozáznam sme rodičom 
poslali vianočný pozdrav vo forme pásma: „Z rozprávky 
do rozprávky“.
 Deti vytvorili veľmi pekné vianočné pozdravy. 
Mali ich nielen pre rodičov, ale pani učiteľka ich zanie-
sla aj do Domova dôchodcov. Nezabudli sme si napiecť 
ani medovníčky. Boli voňavé a chutné. V Materskej 
škole v Babkove zasa vyrábali ozdoby zo slaného cesta.
 Deň plný zdravia je aktivita súvisiaca s hostinka-
mi ovocia a zeleniny, ktoré si pripravia deti s pani 

Malí turisti a športovci v MŠ Babkov

Malí turisti a športovci v MŠ Babkov

Šikovníci

MŠ Babkov - šikovníci
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učiteľkami. 
 Najviac zo všetkého sa deti však tešia na kar-
neval. Ako na to, keď sa do školy nesmú nosiť žiadne 
veci? A už vôbec nie z požičovní. Máme však obleky 
k ranným hrám, čiapky na divadielka a dramatizáciu. 
Deti si poobliekali čo našli v triede a karneval sa mo-
hol začať. Radosť nad radosti vo všetkých troch triedach 
materskej školy.
  Na ihrisku sa nemohli deti materskej školy 
premiešavať so žiakmi základnej školy. Deň detí – 
súťaže a hry sme s deťmi mali v priestoroch triedy, 
potom sa deti hrali na ihrisku materskej školy. Posled-
nou aktivitou bol Deň s rozprávkou v materskej škole 
a rozlúčka s materskou školou. V skupine starších detí 
to bola aktivita súvisiaca s preukázaním vedomostí  
u predškolákov, a potom spoločná opekačka na školskom 
ihrisku. Materská škola bola zapojená do viacerých pro-
jektov. V tomto školskom roku bola výzva na projekt: 
„Múdre hranie“. Materské školy do 100 detí mohli získať 
500,- €. Zapojili sme sa a získali uvedenú sumu. Mater-
ská škola si za finančné prostriedky prilepšila nákupom 
edukačných programov, kníh, učebných pomôcok.
 Ďakujeme rodičom za pomoc a pochopenie pri 
zvládaní neľahkej situácie.

Jarmila Kasáková

Deti v MŠ Lietavská SvinnáDeti v MŠ Lietavská Svinná

MŠ Babkov

MŠ Babkov

MŠ Babkov



Noviny z dediny... do každej rodinyTuristický oddiel22

 Turistický oddiel Lietavská Svinná eviduje   
v roku 2021  37 registrovaných členov, ktorí majú za-
platené členské známky. Popritom však združujeme  
aj mnoho nečlenov, hlavne deti. 
 Pandemická situácia v roku 2021 na Sloven-
sku sa negatívnym spôsobom dotkla aj nás. Museli 
sme obmedziť naše turistické plány na tento rok a 
taktiež turisticko-spoločenské akcie, ktoré organizu-
jeme. Napriek tomu sa predsa len mnohé podarilo a 
tak vám prinášame taký stručný sumár zo života (nie-
len) sviňanského turistu... 
 Ešte v decembri 2020, medzi vianočnými 
sviatkami sme si naplánovali a aj uskutočnili tu-
ristický výstup na veľkofatranský Šiprúň (1461).  
V tom pravom zimnom a  mrazivom počasí s ďalekými 
výhľadmi  sme si užili peknú túru zasneženou príro-
dou vo Veľkej Fatre.
 Rok 2020 sme zakončili tradičným Silvestrov-
ským pochodom cez Krieš, Podhorie, sedlo Roháč  
do Súľova a Hradnej s návratom cez sedlo Patúch 
 späť do L. Svinnej. Tentokrát musela byť trasa po-
chodu mierne upravená. Pre opatrenia naše kroky  
nesmerovali až do Súľova a Hradnej, kde sme sa vždy 
zastavili na občerstvenie, ale prešli sme pod horou iba 
ponad tieto obce. 
 Počas zimy sa pravidelne zúčastňujeme 
bežkárskych, ale aj peších akcií, ktoré organizujú tu-
ristické kluby na Orave. V tomto roku boli bohužiaľ 
všetky akcie zrušené pre pandémiu. Keďže táto 
zima bola na sneh pomerne skúpa, museli sme sa 
uskromniť a bežky sme použili iba dvakrát. O to viac 
sme sa začali venovať skialpinizmu, tu sa nám podari-
lo uskutočniť opakované výstupy na Poludňový grúň, 
Martinské hole, Kubínsku hoľu a boli sme aj vo Vy-

Niečo zo života Turistického oddielu Lietavská Svinná
S Borisom na Borišov

Výstup na Gerlach

Bežky
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sokých Tatrách vo Veľkej Studenej doline. 
 V marci náš klub spolu s DHZ Babkov a 
obecným úradom zorganizoval každoročnú brigádu 
pri čistení obce a okolia obce pod názvom Jarné  
upratovanie v obci. Sme radi, že sa z tejto akcie stala 
už tradícia a takisto je potešiteľné, že toho odpadu a 
neporiadku nachádzame menej, ako po minulé roky a 
aktívne sa zapájajú do akcie aj deti a mládež. 
 V apríli nás čakala naša najväčšia akcia, 
Zahájenie 100 jarných kilometrov na Lietavskom 
hrade. Lenže, bohužiaľ, pandémia nám opäť spravila 
škrt cez rozpočet...
 Vynahradili sme si to aspoň brigádou na al-
tánku nad Lietavskou Svinnou pod vrcholom Skalky. 
Je smutné, že altánok, ktorý náš klub svojpomocne 
postavil v roku 2009 a slúži každému, kto tam príde, 
pravidelne niekto značne poškodí a rozbije čo sa dá. 
Je to asi taký náš folklór, poškodzovať veci, ktoré 
sú pre všetkých. Altánok sme opäť ako každý rok 
opravili, poškodené veci vymenili, uviedli do stavu, 
aby slúžil na oddych turistom, ktorí toto miesto hojne 
navštevujú. 
 Už dlho sme sa pri našich stretnutiach 
rozprávali o tajomnom pohorí Tribeč. Našu zvedavosť 
ešte viac umocnil slovenský film Trhlina, ktorý sa 
odohrával v tomto pohorí. Prišli teplé letné júnové 
dni, ideálny čas na prechod tohto pohoria spojený  
s bivakom v prírode. Boli to dni celodenných pocho-
dov s batohom na pleciach, kde muselo byť zbalené 
všetko od stravy, pitia, oblečenia až po spacáky a 
stany. Spoločne sme za tri dni urazili zhruba 70 km 
krásnou prírodou Tribečského pohoria a navštívili  
zrúcaniny hradov Hrušov, Gýmeš a Studený hrad. A 
hlavne, zažili sme priam neuveriteľné príhody, ktoré 
nás presvedčili o tom, aké je toto pohorie tajomné a 
záhadné. A mnohí sme tomu predtým vôbec neverili...
 Po uvoľnení opatrení sme sa všetci z oddie-
lu tešili na spoločnú akciu pre našich občanov, Ján-
sku vatru. Bola to po dlhej dobe akcia, kde sa moh-
li zúčastniť všetci obyvatelia z obce. Sme radi, že 
počasie nám vyšlo a mali sme možnosť spoločne sa 
porozprávať a zabaviť. 
 Ďalšou našou väčšou organizovanou ak-
ciou bol každoročný spoločný autobusový zájazd  
s kamarátmi turistami z Hôrok. Tento rok sme si vy-
hliadli Chatu Plesnivec v Belianskych Tatrách. Na cha-
tu sme prišli všetci spoločne, od chaty boli na výber tri 
trasy, každý si mohol vybrať podľa náročnosti, dĺžky 
trasy a svojich schopností. Mali sme možnosť vidieť 
Biele či Trojrohé pleso, navštíviť Chatu pri Zelenom 
plese, či nádhernú a menej navštevovanú dolinu Zad-
né Meďodoly na severnej strane Tatier.

Veľká Javorina

Tribeč

Šiprúň
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 Prvú októbrovú sobotu sme pripravili v Patú-
chu tiež už pravidelnú akciu - Jesenný výstup na 
Budzogáň. Na tohtoročnom stretnutí sa zaregistrovalo 
99 priaznivcov turistiky. Pre všetkých bolo pripravené 
chutné občerstvenie a turistická tombola.  
 Na druhý deň po akcii Budzogáň sa šesť členov 
z nášho oddielu vybralo do Vysokých Tatier „dobyť“ 
najvyšší vrchol Slovenska - Gerlachovský štít (2655). 
Na vrchol úspešne vystúpili zo severnej strany  tzv. 
Tatarkovou próbou. V pondelok 04.10.2021 na pravé 
poludnie sa pozerali zo strechy rodného Slovenska. 
Na vrchole zaznela aj veta, na ktorej sa ešte dlho za-
bávali: „Na vrchole Gerlachu som bol dvakrát. Prvý a 
posledný.“
 Za posledné roky sme si už nejak zvykli, že 
zhruba  v polovici októbra nás náš dlhoročný člen 
Boris Barčiak pozve na „jeho“ kopec vo Veľkej 
Fatre – Borišov.  A tak aj akciu voláme: „S Bo-
risom na Borišov“. Vždy je to pohodová a zábavná 
túra z Vyšných Revúc na Chatu pod Borišovom  
v tom najkrajšom jesennom období, keď je príroda 
najfarebnejšia. A inak to nebolo ani teraz. Niektorí z nás 
zdolajú aj samotný vrchol Borišova a niektorým stačí 
dôjsť na chatu pod Borišovom. Všetci sa však tešíme 
na polievku, pivko či kávu. Po niekoľkohodinovej 
túre si to každý zaslúži. V mesiaci november zorga- 
nizoval Ferino pre členky turistického oddielu Dámsku 
jazdu, víkendový pobyt v pohorí Pohronský Inovec. 
Spoločne s Ferim vystúpili naše krajšie polovičky na 
Veľký Inovec (901) a navštívili zubriu oboru.
 Mnoho túr a výletov organizujeme spoločne, 
ale naši členovia navštevujú naše hory aj individuálne 
v menšom počte. Či už sú to vysokohorské lezecké 
a skialpinistické túry, alebo naopak, rodinná turistika  
s deťmi. 
 V tomto roku to boli hlavne veľké slovenské 
pohoria. Vysoké Tatry, Nízke Tatry, Veľká Javorina, 
ale sú to aj výlety v našom blízkom okolí. Súľovské 
skaly, Žibrid, Hrad Lietava, Hrad Hričov a mnoho 
iných.  V turistických aktivitách chceme pokračovať 
aj v roku 2022, všetci veríme, že nám to pandemická 
situácia dovolí a spoločne sa budeme stretávať  
v prírode. 
 Naša činnosť nie je zameraná len na samot-
nú turistiku a organizovanie turistických akcií. 
Snažíme sa aktívne pomáhať obci pri usporadúvaní 
spoločenských a kultúrnych akcií, udržujeme poria-
dok a zveľaďujeme altánok na Skalkách a oddychové 
miesta, ktoré sme vytvorili pri Lietavskom hrade a na 
Krieši. Takisto čistíme, upravujeme a udržiavame tu-
ristické chodníky v našom chotári.

Vladimír Jamečný a Ján Kasák

Budzogáň

Brigáda - altánok na Skalkách

Bežky

Belianské Tatry
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 V našej obci sa v roku 2021 uskutočnilo plošné 
testovanie na pandémiu COVID-19, ako v časti  
Lietavská Svinná tak aj Babkov. Tentokrát bolo tes-
tovanie plne v réžii obce, obec si musela vytvoriť od-
berové miesto, zabezpečiť (zazmluvniť) zdravotníkov, 
dobrovoľníkov, odvoz nebezpečného odpadu, pripraviť 
a pravidelne dezinfikovať priestory, nákup overalov, 
rukavíc, šatňových bločkov, respirátorov a iné. Popri-
tom bolo nutné vytlačiť a podpísať certifikáty, tlačivá 
na zápis občanov, tie sme ihneď po testovaní odosielali 
na príslušné úrady do Žiliny. Jediné čo obec dostala 
boli testy, aj to sme si museli sami priviesť. Samotné 
testovanie, ktoré videli a zažili spoluobčania, bolo len 
povestný vrchol ľadovca, to čo sa robilo okolo toho 
bolo dosť časovo náročné. Chcel by som sa poďakovať 
každému jednému, ktorý sa do testovania aktívne zapo-
jil. Sú to zdravotníci, zapisovatelia, vojaci, príslušníci 
polície, pracovníci obecného úradu, členovia DHZ a 
spoluobčanom, ktorí našim odberovým tímom pripra-
vovali sladké občerstvenie.
 Celkovo sa v našej obci od januára do mája tes-
tovalo 14-krát. Spolu bolo otestovaných 11118 občanov 
z toho bolo 57 pozitívnych.

LS – 6404/25
B – 4714/12

 Na základe výsledkov testovania bola 17.08. do 
našej obce vyslaná zo Žilinského samosprávneho kraja 
mobilná očkovacia jednotka VakciZuzka. Možnosť dať 
sa zaočkovať jednorazovou vakcínou využilo 35 našich 
spoluobčanov.

Vladimír Jamečný
starosta

TESTOVANIE

Odberový tím v Lietavskej Svinnej

Vakcinačná jednotka ŽSK

Odberový tím v Babkove 
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 Zákon NR SR č. 97/2013 Z. z. v znení  neskorších 
predpisov o pozemkových spoločenstvách, v  znení Zákona 
NR SR č. 34/2014 Z. z. a Zákona NR SR č. 110/2018 Z. z. 
určuje, kto riadi urbár a aké sú právomoci  zhromaždenia, 
výboru, DR a príp. iného orgánu zriadeného zmluvou  
o pozemkovom spoločenstve.
 Zvolenými do jednotlivých orgánov spoločen-
stva môžu byť fyzické osoby staršie ako 18 rokov, ale-
bo právnické osoby, ktoré už sú členmi spoločenstva. 
Členstvo vo výbore a DR sa končí uplynutím funkčného 
obdobia (5 rokov) orgánu spoločenstva, odvolaním, 
smrťou fyzickej osoby, zánikom právnickej osoby, alebo 
písomným oznamením o vzdaní sa členstva. Každý člen 
pozemkového spoločenstva môže kandidovať na člena 
niektorého orgánu spoločenstva, ak spĺňa podmienky 
stanovené zákonom o pozemkových spoločenstvách. 
Kandidatúru môže podať sám, alebo ho môže navrhnúť 
výbor po písomnom súhlase navrhnutého kandidáta a 
uviesť na akú pozíciu kandiduje do výboru resp. DR.   
O zvolení do výboru a DR rozhoduje valné zhromaždenie 
nadpolovičnou väčšinou hlasov členov spoločenstva,   
s ktorým nenakladá fond a ktorých podiely na spoločnej 
nehnuteľnosti nespravuje, alebo s ktorým nenakladá 
správca. Spoločenstvo vedie zoznam členov podľa úda-

jov katastra a takisto aj zoznam nehnuteľnosti.
 Zhromaždenie je najvyšším orgánom spo-
ločenstva a skladá sa zo všetkých členov spoločenstva.
 Zákon o pozemkových spoločenstvách obme-
dzuje dispozičnú voľnosť s nakladaním podielu na 
spoločnej nehnuteľnosti tak, že nesmie vzniknúť spolu-
vlastnícky podiel na spoločnej nehnuteľnosti, ktorému 
by zodpovedala výmera nižšia ako 2.000 m2. Uvedené 
obmedzenie má predovšetkým zabrániť drobeniu 
spoločnej nehnuteľnosti, ktoré by mohlo znamenať  
neúmerné narastanie počtu spoluvlastníkov spoločnej 
nehnuteľnosti a tým súvisiace zmenšovanie spoluvlast-
níckych podielov, čo by mohlo spôsobiť značné sťaženie 
postupu PS v oblasti jeho hospodárenia a rozhodova-
nia. 
 Mnohí z naších občanov nemajú  doteraz 
vyriešené vlastníctvo po predošlých vlastníkoch  
(dedičoch). Touto cestou vás chceme poprosiť o vyspo-
riadanie týchto vzťahov vo všetkých lesných pozemko-
vých spoločenstvách pôsobiacích v našej obci. (Urbár 
Liet. Svinná, LPS Biely Potok, Urbár Kňazova Lehota, 
ZVSL), ako aj novoobjaveného dedičstva. Žiadosť 
o prejednanie novoobjaveného dedičstva sa zasiela 
príslušnému Okresnému súdu v Žiline, ktorý určí po-

Urbáre v našej obci, ich právomoci a povinnosti

a iné potrebné informácie pre našich občanov
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vereného notára k prejednaniu dedičstva, ktorý cez 
kataster  Okresného úradu  v Žiline zabezpečí aktuálne 
doklady  potrebné k  prejednaniu  nehnuteľného majet-
ku poručiteľa, ako aj potvrdenia z príslušných pozem-
kových spoločenstiev pôsobiacich v našej obci. V tomto 
vám budú jednotlivé výbory PS nápomocné. Tlačivo  
o prejednaní novoobjaveného dedičstva vám môžu jed-
notlivé výbory PS poskytnúť. Ďalej by sme vás chceli 
informovať, že dňa 26.09.2021 bolo uskutočnené VZ 
vlastníkov a podielníkov Urbáru, kde došlo k zmene na 
doterajšej funkcii  predsedníčky výboru  Janky Súľovskej 
(rodinné dôvody) a doplnenie výboru  o nových členov. 
(Ľubomír Barčiak, Karol Ďurkovský, František Grečnár, 
Jana Perveková, Zuzana Verešová). Výbor Urbáru si 
zvolil nového predsedu Františka Sikela. Na tomto VZ 
boli vyplatené podiely zo zisku z hospodárenia  za roky 
2019 a 2020 a to vo výške 50 €/ha  len tým,  ktorí majú 
vysporiadané vlastníctvo z LV 1526.
 Doterajšej predsedníčke Urbáru Lietavská 
Svinná Janke Súľovskej ďakujeme za doteraz vykonanú 
prácu vo funkcii predsedu a želáme mnoho osobných 
a pracovných úspechov. Novozvolenému predsedovi  
Františkovi  Síkeľovi prajeme veľa trpezlivosti a hlavne 
pevné zdravie.
 Ďalšie spoločné riadne VZ vlastníkov-podiel-
níkov bolo v dôsledku protipandemických opatrení 
uskutočnené dňa 03.10.2021 (LPS Biely Potok,  
Urbár Kňazova Lehota, ZVSL). Aj na tomto VZ boli 
uskutočnené doplňujúce voľby členov do výboru a 
DR v LPS Biely Potok (Milan Dolinajec, Ing. Milan 
Tomaščík, Melánia Masná, Emanuel Matiaška). V dis-
kusii vystúpil náš odborný lesný hospodár Ing. Robert 
Sivčák, ktorý podal informáciu o hospodárení  v lesoch 
za posledný rok. Poukazoval na stav ohrozenia smre-
kových porastov, ktorý je veľmi vážny. Ťažba dreva je 
len vyslovene kalamitná, suché a napadnuté stromy 
lykožrútom sa musia vyťažiť do 6 masiacov. Ešte v tom-
to roku musíme vyťažiť v dôsledku napadnutia týmto 
lykožrútom cca 700 m3 drevnej hmoty (smrek). Ďalej 
informoval, že v poslednom období nastali zmeny  
v ťažbe dreva, ceny drevnej hmoty stúpli na 2-násobok, 
čo má za následok nedostatok smrekového dreva na 
trhu s drevom. Zmenila sa aj legislatíva, bol nove-
lizovaný zákon o ochrane prírody. Nové povinnosti 
pribudli aj lesným spoločenstvám pri podávaní  hlásení 
a prehľadov pri obhospodárení v lesoch. Ťažba dreva sa 
vo všetkých našich lesných spoločenstvách spracováva 
v zákonnej lehote. Do dvoch rokov od ťažby sa porasty 
zalesňujú a malé vysadené stromčeky sa  ošetrujú proti 
ohryzu  chemickou ochranou lesnej zveri  Cervakolom. 

Tieto sa musia chrániť 7 rokov, po uplynutí tejto doby 
sa už nemusia ošetrovať. V súkromných lesoch sa robí 
aj úmyselná (plánovaná) ťažba drevnej hmoty, hlavne 
bukový porast. Ťažba v ZVSL je na úrovni cca 60 %,  
v LPS Biely Potok sa ťažba v dôsledku napadnutia  jed-
notlivých porastov prekračuje.
 Na VZ  bolo navrhnuté a odsúhlasené vy-
platenie finančných prostriedkov zo zisku za rok 
2019 a 2020 a to:  ZVSL – nezdanená suma -  82 €/ha 
a 80 €/ha. LPS B. Potok  zdanená suma - 20 €/podiel a 
20 €/podiel.
 Vyplatené finančné prostriedky boli len tým 
členom, ktorí majú vysporiadané vlastníctvo.
 Na záver nám dovoľte poďakovať nášmu 
spoločnému OLH - Ing. Róbertovi Sivčákovi, za prácu 
ktorú pre naše spoločenstvá  vykonáva odborne a pro-
fesionálne a s ktorou sme veľmi spokojní, ako aj tým, 
že pri kontrolách vykonaných či už z úrovne okresného 
úradu odboru lesného a pozemkového nedošlo  
k žiadným  zisteným nedostatkom.
 Veľká vďaka patrí aj Cementárni Lietavská Lúč-
ka, a. s. v zastúpení riaditeľom Ing. Michalom Moskálom, 
ako aj firme Biofest, s. r. o.  Lietavská Závadka v zastúpení  
Matejom Košom, ktorá pre všetky naše spoločenstvá  
vykonáva ťažbu drevnej hmoty.  Zvlášť sa chceme obid-
vom  pánom poďakovať za to, že riaditeľ cemetárne  
v spolupráci s firmou Biofest  nám bezplatne vybudova-
li cestu (zvážnicu), napojenú na existujúcu v katastri 
ZVSL. Táto bude slúžiť na prepravu dreva na najbližšiu 
skládku, nakoľko ťažba prebieha vo veľmi sťažených 
podmienkach, kde v niektorých prípadoch je potrebná 
aj lanovka, aby sme vyťažené drevo dostali na odvozné 
miesto.
 Touto cestou by sme sa chceli poďakovať aj Mgr. 
Jozefíne Rybárikovej, ktorá pre naše spoločenstvá vy-
konáva činnosť technika PO a BOZP, s ktorej prácou 
sme taktiež spokojní.
 Nakoľko sa končí neľahký Covidový rok 2021, 
aj touto cestou by sme sa chceli poďakovať všetkým 
občanom obce Lietavská Svinná – Babkov za doteraz vy-
konanú prácu, ktorú pre naše PS vykonávate. Všetkým 
členom výborov a DR, ako aj občanom obce, prajeme  
príjemné prežitie Vianočných sviatkov a v novom roku 
2022 všetko nalepšie, ale hlavne nech ste všetci zdraví.

S pozdravom „LESU  ZDAR”! 

Ing. Miroslav  Dolinajec, predseda  LPS Biely Potok
Anton  Matiaška, predseda ZVSL a Urbáru Kňazova Lehota

František  Sikel, predseda Urbáru Lietavská  Svinná     
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Vážení občania,

 prihováram sa vám ako bývalá 
predsedníčka LSP Urbár Lietavská 
Svinná, lebo na valnom zhromaždení 
26.09.2021 som odstúpila z rodinných 
dôvodov. Snažím sa rozpracované 
činnosti dokončiť a odovzdať novému 
výboru, no hlavne chcem informovať 
dedičov o  vlastníctve, ktoré je na 
pôvodných vlastníkoch a ich dátum 
narodenia je  okolo roku 1880 (+ - 
10). Naša evidencia nie je dokonalá, je 
bez dátumov narodenia s informáciou  
o pravdepodobných dedičoch, ale 
občas chýba aj tá. Začala som preto 
pátrať v Štátnom archíve v Žiline, kde 
sa ešte musím vrátiť, ak nájdu zoznamy 
zo starších rokov. Dedičom, u ktorých 
nie je pochybnosť o poríbuzenskom 
vzťahu roznesieme evidenčné karty 
podielnikov, kde je zápis o vlastníctve 
podielu na LV s prepočtom na m2. 
Okresný súd v Žiline mi poskytol 
postup a vzor návrhu na prededenie, 
ktorý je prílohou môjho príspevku a 
tiež bude zverejnený na  tabuli Obec-
ného úradu v Lietavskej Svinnej. Je 
to dosť náročný proces, ale základ je 
mať dedičské konanie po pôvodnom 
vlastníkovi, ak ho nemáte, opis vám 
vystavia v archíve Okresného súdu  
v Žiline (pondelok od 7.00 do 12.00 h) 
oproti vlakovej stanici. Zoberte si so 
sebou dedičské konanie, ktoré určuje, 
že ste dedičom v línii k pôvodnému 
vlastníkovi, potom si urobte zoznam 
dedičov, ak niekto zomrel, pribudnú 
dedičia po ňom a zoznam sa postupne 
rozširuje. Je dôležité, aby žiadosť za 
rodinu podal jeden člen, ktorý bude 
komunikovať s prideleným notárom a 
je potrebné dohodnúť sa v rodine tak, 
aby mal dedený majetok výmeru mi-
nimálne 2.000 m2.

 Prajem vám všetkým veľa 
zdravia a šťastia, trochu vzájomného 
porozumenia a aspoň za náprstok 
láskavosti k ľuďom v núdzi.

Janka Súľovská

Návrh na dodatočné dedičské konanie
- musí obsahovať náležitosti a musí byť doplnený listinnými dôkazmi,
- navrhovateľ musí byť dedič,
- zaniesť návrh na OS Žilina 2x, jednu žiadosť dať úpotvrdiť (doklad  
o podaní návrhu),
- kolok v hodnote 6,50 €.

Z návrhu musí byť zrejmé:
- kto ho robí,
- ktorej veci sa týka,
- čo sleduje,
- musí byť uvedený dátum vyhotovenia a musí byť podpísaný.

Navrhovateľ musí v návrhu na dodatočné dedičské konanie uviesť:
- meno, priezvisko, bydlisko, štátne občianstvo, ak je zastúpený tie isté 
údaje o splnomocnenom zástupcovi,
- číslo pôvodného dedičského konania po poručiteľovi aj ďalších konaní, 
ak už bolo dodatočné dedičské konanie, označenie predmetu konania, 
t. j. uvedenie katastrálneho územia, kde sa nehnuteľnosti nachádzajú 
(číslo listu vlastníctva, výpis z pozemkovej knihy, číslo parcely ak ide  
o nehnuteľnosti),
- podielu poručiteľa v urbárskom spoločenstve
- uvedenie presného okruhu dedičov po poručiteľovi: meno, priezvisko, 
dátum narodenia, bydlisko. Ak niektorý z dedičov zomrel, uviesť jeho 
právnych nástupcov,
- označenie dôkazov, na ktoré sa odvoláva,
- musí byť z návrhu zrejmé, čoho sa domáha.

 K návrhu je navrhovateľ povinný pripojiť listinné dôkazy, na ktoré 
sa odvoláva, okrem tých, ktoré nemôže pripojiť bez svojej viny, napr. list 
vlastníctva, výpis z pozemkovej knihy spolu s identifikáciou parciel, po-
tvrdenie od urbárskeho spoločenstva o výške podielov poručiteľa.
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Poľovnícke združenie „DRIENOVICA“

Poľovnícke združenie „POĽANA“

Členovia Poľovníckeho združenia Poľana pri zalesňovaní.

Slovenský kopov pri ulovenej diviačej zveri. Pes, poľovník a úlovok. Po úspešnom love, pocta ulovenej zveri.

Jelienča, ktoré nezodpovedný občan doniesol domov. Nebolo 
opustené, ako sa mnohí občania v podobnej situácii domnieva-
jú. Nechajte takto nájdené mláďa. Matka ho odložila a odvedie 

si ho. Toto malo šťastie. Odchovali sme ho pomocou kozy.

Pochôdzka revírom nemusí 
byť vždy so zbraňou.

Záchrana srnčiat

VýsadbaČistenie náletovSenník Uhliská

Zimné kŕmenie Posed BP

(Foto: Miloslav Súlovec, predseda PZ Poľana)
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Lietavská Svinná:
Agáta Kasáková
Denis Marček

Sára Kandúchová
Linda Becíková

Natália Babindáková
Babkov:

Ema Tomaščíková
Olívia Masná

Šimon Krč
Marko Dilhof

Vanesa Sušienková

Narodili sa

Angela Babčianská
Adolf Barčiak
Milan Barčiak
Peter Barčiak

Jozefa Dolinajcová
Peter Galica

Jarmila Gažúrová
Jolana Grečnárová
Anna Chabanová

Jozef Chaban
Iboľa Chládková
Božena Jamečná

Anna Košová
Stanislav Makuka

Ján Masár
Elena Melišíková
Zita Mičechová
Kristína Nižná

Helena Pekárová
Jozefa Polková
Milan Poľko

Františka Sedliaková
František Šmehýl

Ján Vachan
Jana Zavadzanová

Opustili nás

Uzavreté manželstvá v roku 2021Štatistika
Milan Sedliak a Katarína Mičechová
Tomáš Fraško a Michaela Brezániová
Jakub Jamečný a Paulína Chodelková

Tomáš Sivok a Katarína Kubalová
Stanislav Nižník a Ivana Pekaríková

Michal Kompas a Martina Potočková
Tomáš Ondrejka a Petra Štefániková
Richard Nižný a Marta Baránková

Miroslav Košturiak a Simona HaCongová
Richard Valenta a Miroslava Jamečná
Zdenko Ondrejka a Jana Galovičová

Andrej Zvarík a Lucia Šimunová
Michal Ježík a Eva Holovičová

Patrik Podhorský a Eliška Dolinajcová
Richard Šugár a Diana Zemanová

Martin Koša a Veronika Grochalová

Anton Košša

Obec Lietavská Svinná – Babkov 
eviduje k 01. 12. 2021  
1702 obyvateľov a to  

1056 v Lietavskej Svinnej  
a 646 v Babkove.

Božena Jamečná

Albína Barčiaková Oľga Ondrejková
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Boj s vodou - DHZ Lietavská Svinná

Mobilné aplikácie obce
Predstavujeme Vám službu pre občanov:
Mobilnú aplikáciu s názvom „V OBRAZE“.
Prináša Vám prehľad aktualít z webu našej obce.
Upozorní Vás na novo vložené správy.
Dozviete sa včas o pripravovaných akciách.
Možnosť prezerať si fotografie alebo dokumenty z úradnej tabule. 
Do aplikácie sa nemusíte registrovať, neposkytujete žiadne osobné údaje.

Mobilný rozhlas ROZaNA zabezpečí dôležité informácie kedykoľvek a 
kdekoľvek. Mobilný rozhlas ROZaNA Vám zabezpečí varovné správy, živelné 
pohromy, stúpajúce hladiny riek, obmedzenia v obci, výpadok elektriny, od-
stávka vody, obmedzenia v doprave. Mobilný rozhlas ROZaNA je Váš miestny 
rozhlas, s ktorým si vypočujete hlásenia, ktoré ste možno nepočuli, pozvánky 
na kultúrne podujatia a mnoho ďalších. Dianie v obci máte vždy so sebou.

Výmena okien Hasičskej zbrojnice v Babkove Úprava kanálu popri Zavadzanskej ceste

Oprava kríža v Lietavskej Svinnej

Jubilanti
Albína Barčiaková – 85      
Blažena Barčiaková – 80   

Dana Cibulková – 60          
Jana Ďurkovská – 70

Jolana Grečnárová – 85

Vlasta Grečnárová - 85
Anna Hodásová – 80

Pavlína Chobotová – 80     
Božena Jamečná – 80
Aurélia Kasáková – 93       

Anna Košová – 80              
Anton Košša – 80               

Melánia Masná – 70           
Emília Ondrejková - 85
Oľga Ondrejková - 91

Eleonóra Sedliaková – 80
Jolana Sedliaková – 90
Marta Šimúnová – 93
Štefánia Turoňová - 80



 Tento vianočný príhovor adresovaný oby-
vateľom Lietavskej Svinnej a Babkova by sa dal 
začať oslovením: „Milí priatelia“. Ale možno ešte 
lepšie by bolo prepožičať si slová betlehemských  
anjelov, ktorí „ľuďom dobrej vôle“ na zemi adreso-
vali slová pokoja.
 Hovorí sa, že Vianoce z nás robia iných 
ľudí: priateľov, ľudí pokojnejších a viac naklone-
ných k dobru. Kiežby to tak bolo! 
 Ale prečo majú Vianoce v nás túto silu – silu 
premieňať ľudské srdcia a robiť ich lepšími? Keď na 
svet prichádza ľudské dieťa, malo by byť očakávané 
s radosťou. Je to nový človek. Jeden z nás. Nejedni 
rodičia rozmýšľajú nad tým, ako toto dieťa zme-
ní ich životy. A naozaj, ono ich zmení. Hoci také 
malé, má nevídanú silu meniť životy okolo seba.
 Niekedy sa rodia výnimočné ľudské deti. 
Výnimočné v tom, že zmenia život jednej generá-
cie, alebo natrvalo a zásadne ovplyvnia nejakú ob-
lasť ľudského poznania či cítenia. Politika, medicí-

na, umenie či technika majú svoje veľké osobnosti. 
 Vianoce sú o narodení dieťaťa. Obyčajné-
ho – jedného z nás, a predsa úplne výnimočného. 
V Máriinom dieťati čudne uloženom v kŕmidle pre 
zvieratá na okraji Betlehema veriaci ľudia objavili 
a prijímajú Božiu osobu – Syna, ktorý príchodom 
do sveta ľudí mení úplne všetko. Svet dostáva nový 
zmysel, novú nádej a novú lásku. O trochu lepšie sa 
to bude dať pochopiť až vtedy, keď drevené šteblíky 
jaslí dozrejú na brvná kríža. 
 Vianoce majú silu meniť nás. Ich sila vy-
chádza z Ježiša Krista, ktorý svojím narodením 
zmenil svet. Kresťanská viera nepochybuje o Božej 
láske, ktorá sa dáva svetu, a tým dáva všetko do 
pohybu. Nový život a nová láska. To sú symptómy 
vianočnej premeny, ktorú želám zo srdca Vám všet-
kým. 
 Prajeme Vám požehnané Vianoce a Božie 

požehnanie na každý deň nového roka.
Vaši kňazi Daniel, Róbert, Rastislav
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